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14 września 2018

Obradowały Komisje Sejmiku

Podczas posiedzeń pięciu komisji Sejmiku Województwa, ich członkowie
dyskutowali m.in. o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2018 roku,
udzieleniu pomocy finansowej samorządom czy sytuacji na rynku owoców miękkich.

Podczas obrad wszystkich komisji przedstawione zostały informacje o kształtowaniu się
Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa na lata 2018-2032 za I półrocze 2018 r.
oraz o przebiegu wykonania budżetu województwa za I półrocze 2018 r.

– Mamy wysoki poziom inwestycji, a nasze województwo znajduje się w czołówce
województw, które zrealizowały największe wydatki majątkowe w odniesieniu do wydatków
ogółem i wydatków per capita. Mamy wysoki udział wydatków majątkowych w dziale
transport i łączność. Zgromadzone w I półroczu dochody umożliwiają współfinansowanie



Obradowały Komisje Sejmiku | 2

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Obradowały Komisje Sejmiku | 2

projektów bez konieczności uruchamiania kredytu. Województwo notuje systematyczny
postęp we wdrażaniu RPO 2014 – 2020. Poziom wydatkowania środków nie budzi obaw i nie
jest zagrożony. Osiągnięcie wskaźników założonych w ramach wykonania uzależnione jest
wyłącznie od beneficjantów realizujących projekty – mówiła Maria Fidzińska –
Dziurzyńska, Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekty uchwał
w sprawie zmian uchwał Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie utworzenia
Cisowsko-Orłowińskiego Parku Krajobrazowego, utworzenia Jeleniowskiego Parku
Krajobrazowego, utworzenia Nadnidziańskiego Parku Krajobrazowego oraz utworzenia
Sieradowickiego Parku Krajobrazowego.

– Zmiany dotyczą zmiany sposobu opisu granic z opisu tekstowego na system
współrzędnych. Chodzi o to, by granice były określone precyzyjnie, bez pola na wątpliwości
– wyjaśniał dyrektor Tomasz Hałatkiewicz, dyrektor Zespołu Świętokrzyskich i
Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych.

Omówiona została również sytuacja na rynku owoców miękkich w województwie
świętokrzyskim oraz wypracowane zostało stanowisko w tej sprawie.

– Sytuacja jest bardzo skomplikowana i trudna. Ceny na owoce w tym roku pokrywają
jedynie koszty zbioru. Sadownicy mają zatem ogromne straty. Około 30% owoców pozostało
w sadach, mowa o wiśniach, porzeczkach czy śliwek. Trudna będzie też sytuacja na rynku
jabłek, na którym również nie będzie można mówić o jakiejkolwiek opłacalności – mówił
Ryszard Ciźla, prezes Świętokrzyskiej Izby Rolniczej.

Radni pozytywnie zaopiniowali również aktualizację listy rankingowej projektów w ramach
konkursu “Odnowa Wsi Świętokrzyskiej”.

– Dwie gminy – Stopnica i Łopuszno zwróciły się do nas o zmianę nazwy przeprowadzanego
zadania, dlatego zwracamy się z prośbą o aktualizację tej listy – mówiła Edyta
Marcinkowska, zastępca dyrektora Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i
Środowiska.

Członkowie Komisji Samorządu Terytorialnego oraz Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i
Współpracy z Zagranicą wysłuchali informacji na temat realizacji planu rzeczowo-
finansowego przez Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach w I półroczu
2018 roku.
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– Budżet Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w 2018 roku to blisko 430 mln
złotych, a wykonanie za pierwsze półrocze wyniosło 104,3 mln złotych co stanowi 24%
zaawansowania i jest ono standardowe na ten okres roku. Na pewno nie ma zagrożeń utraty
dofinansowania w inwestycjach przy udziale środków unijnych – mówił Damian
Urbanowski, dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Radni tych dwóch Komisji wysłuchali również informacji na temat stanu zaawansowania
prac związanych z organizowaniem publicznego transportu zbiorowego na terenie
Województwa Świętokrzyskiego.

– Jeżeli chodzi o zbiorowy transport publiczny to niedawno pojawił się ósmy projekt zmian w
zasadach organizacji publicznego transportu zbiorowego, który wprowadza jeszcze większe
zmiany niż poprzednie projekty. Nie zmienia się zatem plan prac w naszym programie. Jeżeli
chodzi o transport kolejowy, to mamy umowę z PKP Przewozy Regionalne i jesteśmy
chwaleni za jej realizację – mówiła Anna Grzela, zastępca dyrektora Wojewódzkiego
Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Przedstawiona podczas obrad Komisji Samorządu Terytorialnego i Komisji Strategii
Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą została również informacja o stanie realizacji
umowy partnerstwa publiczno-prywatnego Nr DOA.III.67.2015 z dn. 18 sierpnia 2015 r.
zawartej pomiędzy Województwem Świętokrzyskim a Operatorem Infrastruktury.

– W związku z niewykonaniem umowy przez operatora infrastruktury, 7 września nastąpiło
skuteczne wypowiedzenie umowy z operatorem i przeszliśmy do realizacji zobowiązań
wynikających z tej umowy. Zamierzamy dochodzić naszych praw i spełnienia obowiązków od
byłego już operatora, w tym wypłacenia kary umownej – mówiła Ewelina Gładki, dyrektor
Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego Urzędu Marszałkowskiego Województwa
Świętokrzyskiego.

Przedstawiony został także projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/644/18 z
dnia 28 czerwca 2018 r. sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gmin na realizację zadań
w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony
przeciwpożarowej. To samo zagadnienie było przedmiotem obrad Komisji Budżetu i
Finansów.

– Wniosek ten wynika z rezygnacji gminy Bogoria z zakupy wozu ratowniczo – gaśniczego i
nadwyżka była możliwa do rozdysponowania na inne gminy. Trzy gminy otrzymały
zwiększenie dofinansowania, a dwie pojawiły się na liście do dofinansowania. Pierwotnie
zaplanowana kwota nie zmienia się – mówił Michał Cichocki, dyrektor Departamentu



Obradowały Komisje Sejmiku | 4

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Obradowały Komisje Sejmiku | 4

Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego.

Komisja budżetu i finansów zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy
finansowej w formie dotacji celowej Gminie Raków z przeznaczeniem na realizację zadania
pn. „Wzniesienie pomnika Wincentego Witosa na terenie miasta Kielce”.

– To kwota 50 tys. złotych. Budowa będzie realizowana w Kielcach w okolicach ulicy
Bodzentyńskiej. Miasto Kielce zleciło gminie Raków realizację zadania. Proponujemy
wsparcie gminy w realizację zadania, szczególnie w roku 100-lecia Odzyskania
Niepodległości i 20-lecia Województwa – mówiła Małgorzata Kowalińska, zastępca
dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Urzędu
Marszałkowskiego.

Radni pozytywnie zaopiniowali również projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy
finansowej dla Gminy Bieliny na realizację zadań pn.: „Remont drogi gminnej nr 308021T
Lechów Orłowiny w km od 0+000 do km 0+200” oraz „Remont drogi gminnej nr 308009T
Lechów Barany” w związku z usuwaniem skutków nawałnicy z dnia 26 maja 2018r. Tym
samym zagadnieniem zajęła się Komisja Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z
Zagranicą.

– W gminie tej miała miejsce nawałnica, która spowodowała znaczne zniszczenia, dlatego
wójt gminy zwrócił się do Samorządu Województwa o udzielenie pomocy w wysokości 250
tysięcy złotych na usuwanie skutków tej nawałnicy – mówił Michał Cichocki.

Pozytywnie zaopiniowany został też projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy
finansowej dla Gminy Lipusz (powiat kościerski) na realizację zadania pn.: „Odbudowa drogi
gminnej 184015G (dz. ewid. nr 51/1, 260/18, 260/22, 421, 181) Tuszkowy – Śluza w km od
0+500 do 3+311” w związku z usuwaniem skutków nawałnicy w nocy z 11 na 12 sierpnia
2017 r.

Kolejnym punktem obrad Komisji Budżetu i Finansów było zaopiniowanie projektu uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Województwo Świętokrzyskie do Spółki
„Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. z siedzibą w Busku-Zdroju wkładu pieniężnego oraz wkładu
niepieniężnego na pokrycie nowych akcji, obejmowanych w podwyższonym kapitale
zakładowym tej Spółki.

– Chodzi o wkład w wysokości 896 tysięcy złotych i dwóch samochodów o wartości 51 tys.
Mamy na swoim terenie zabytkowy, ponad 120 letni budynek. Chcielibyśmy go
odrestaurować i znaleźliśmy dla niego kilka funkcji. Ma on być teraz budynkiem
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restauracyjnym z wieżą widokową. Złożyliśmy projekt na dofinansowanie tej inwestycji o
wartości 7,9 mln – mówił Wojciech Legawiec, prezes Uzdrowiska Busko – Zdrój. Projekt
ten zyskał również pozytywną opinię Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z
Zagranicą.

Podczas obrad Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przedstawiona została
informacja o przebiegu wykonania planów finansowych samodzielnych zakładów opieki
zdrowotnej za I półrocze 2018 r.

Członkowie Komisji zajęli się również zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmiany
uchwały Nr XLII/604/18 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 19 marca 2018 r. w
sprawie określenia zadań Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być
finansowane w 2018 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób
Niepełnosprawnych.
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